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Schriftelijke vragen (artikel 43 RvO) 
 
 
 
Datum vraag:      6 februari 2017 
 
 

 
Datum antwoord:        7 maart 2017  
 

 
Aan de voorzitter van de raad 
 

 
Onderwerp:  
VVD:  breedband Rivierenland  
 

 
Het college/de burgemeester wordt verzocht de volgende vraag/vragen schriftelijk te 
beantwoorden:  
 
Naar aanleiding van de presentatie over breedband in Rivierenland van 6 december 2016 heeft de 
fractie van de VVD Buren de volgende vragen: 
 
Opdracht & projectwerkwijze 
1. Hoe luidt de opdracht die is gegeven aan het het Algemeen Bestuur van Regio Rivierenland op 26 
juni 2014 m.b.t. het onderzoek naar Breedband in Rivierenland? 
2. Welke doelstellingen, focus en kaders zijn meegegeven voor het onderzoek?  
3. Hoeveel budget is beschikbaar gesteld en hoeveel daarvan is reeds besteed aan het onderzoek 
naar Breedband in Rivierenland? 
4. Hoeveel van dat budget wordt ingebracht door onze eigen gemeente? 
5. Zijn er tijdens het onderzoek go/no-go besluitvormingsmomenten ingericht met het Algemeen 
Bestuur van Regio Rivierenland, waarbij met de meest recente stand van de technische 
ontwikkelingen wordt bekeken of het onderzoek nog steeds doelmatig is? 
6. Is Regio Rivierenland bekend met deze recent verschenen kamerbrief en studie van november 
2016 naar tips voor ‘breedband in buitengebieden’ ? 
 
Behoefte 
7. Is er een onderzoek uitgevoerd naar de vraag van inwoners in de kernen én het buitengebied naar 
de wens voor snel internet? Zo ja, wat zijn de uitkomsten hiervan? Zo nee, waarom niet? 
8. Is bekend hoeveel adressen het betreft? 
 
Technologie 
9. Welke technologische toepassingen voor snel internet zijn betrokken in het onderzoek?  
10. Hoe is de selectie van de technologische toepassingen uitgevoerd en om welke technische en/of 
financiële redenen zijn deze wel/niet terzijde geschoven? 
 
Raadsvoorstel 
11. Wordt in het voorstel voor breedband in Rivierenland dat medio 2017 naar de raden in 
Rivierenland komt een businesscase berekening aangereikt van de eenmalige investering, het 
onderhoud, de vervangingsinvesteringen, de afschrijving bij lage bezettingsgraden, nieuwe 
technologie etc.?     
12 Wordt in het voorstel voor breedband in Rivierenland dat medio 2017 naar de raden in Rivierenland 
komt ook een scenario opgenomen wat er gebeurd als we géén invetsering als overheid doen en 
wachten op de markt? Zo nee, waarom niet? 
13. Hoe wordt de verdeelsleutel per gemeente voorgesteld? 
14. Wat gebeurt er indien maar een deel van de gemeenten in Rivierenland akkoord gaan met aanleg 
van Breedband? 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2016/12/16/kamerbrief-over-snel-internet-in-het-buitengebied
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Financiering 
15 In de presentatie werd gesproken over een financiering met een lening met gunstige voorwaarden 
bij BNG. Kan worden aangegeven over welke termijn de lening moet worden terugbetaald? 
16. Zijn er in het rekenmodel opties doorgerekend die co-financiering of gehele financiering door 
(betrokken) particulieren en/of het bedrijfsleven behelzen? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, worden deze dan aangeboden als keuzeopties aan de gemeenteraden bij de definitieve 
besluitvorming? 
17. Zijn er mogelijkheden voor subsidies voor de investering? 
 
Markt 
18. Voor welke doelgroep ontstaat welk probleem als Rivierenland niet het initiatief tot aanleg van 
breedband ondersteund in het buitengebied? En kan deze doelgroep dat probleem niet zelf oplossen 
met behulp van marktpartijen? 
19. Heeft inmiddels de Europese Unie al aangegeven in hoeverre zij dit initiatief zien als mogelijke 
marktverstoring of niet?  
20. Kan onze gemeenteraad een kopie van de reactie uit Europa ontvangen zodra deze er is? Indien 
nee, waarom niet? 
 

 

 
Toelichting: 
      
Al sinds 2014 wordt er door Regio Rivierenland onderzoek gedaan naar het komen tot een 
breedbandvoorziening voor geheel Rivierenland. Zie: http://www.regiorivierenland.nl/diensten-
speerpunten-onderwerpen/wat-betekent-breedband-voor-rivierenland  
De gemeenteraad heeft in 2016 een presentatie gekregen van de projectleider van Regio Rivierenland 
die, gezien ontwikkelingen die om ons heen door marktpartijen wordt uitgevoerd, vragen oproept. 
Deze vragen staan hierboven vermeld. 
 
De ontwikkelingen waar we op doelen zijn bijvoorbeeld: 
 
Innovatieve technologie die breedband en mobiel netwerk combineert 
http://corporate.kpn.com/pers/persberichten/kpn-test-innovatieve-technologie-die-bandbreedte-van-
vast-en-mobiel-netwerk-combineert.htm  
 
Zenders met breedbandverbinding 
http://netwerkplatteland.nl/blog/breedband-in-noord-beveland 
 
Supersnel 5G internet in het buitengebied 
http://www.nu.nl/mobiel/4109661/noord-groningen-proefgebied-supersnel-5g-netwerk.html  
 
Glasvezel  i.c.m.draadloos internet met behulp van een opstelpunt  
https://greenet.nl/hoe-greenet-werkt/ 
 

 
Naam en ondertekening:  
      
Jolijn Zwart-van Kessel, namens de gehele fractie VVD Buren 
 
 

 
De beantwoording van het college: 7 maart 2017 
 
Opdracht & projectwijze 
 

1. Op 26 juni 2014 heeft er geen vergadering van het Algemeen Bestuur plaatsgevonden. Het is 
derhalve niet duidelijk naar welke vergadering wordt verwezen of bedoeld.  
De kern van de opdracht luidt: hoe kun je als overheid een 100% dekkend en toekomstvast 
internetnetwerk aanleggen in de Regio Rivierenland. De werkzaamheden daarvoor worden in 

http://www.regiorivierenland.nl/diensten-speerpunten-onderwerpen/wat-betekent-breedband-voor-rivierenland
http://www.regiorivierenland.nl/diensten-speerpunten-onderwerpen/wat-betekent-breedband-voor-rivierenland
http://corporate.kpn.com/pers/persberichten/kpn-test-innovatieve-technologie-die-bandbreedte-van-vast-en-mobiel-netwerk-combineert.htm
http://corporate.kpn.com/pers/persberichten/kpn-test-innovatieve-technologie-die-bandbreedte-van-vast-en-mobiel-netwerk-combineert.htm
http://netwerkplatteland.nl/blog/breedband-in-noord-beveland
http://www.nu.nl/mobiel/4109661/noord-groningen-proefgebied-supersnel-5g-netwerk.html
https://greenet.nl/hoe-greenet-werkt/
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fasen uitgevoerd. Na de fasen is er terugkoppeling  naar het Algemeen Bestuur en de 
gemeenteraden. Daarna is een volgende fase gestart. 
De fasen zijn: 

 Pilot / verkenningsfase op technische-, financieel- en juridisch vlak 

 Opschalen naar regioniveau: waar ligt wat 

 Marktconsultaie: wat gaan de bekende marktpartijen doen? Conclusie: vrijwel niets. 

 Nu marktpartijen zelf geen investeringen doen, misschien wel in combinatie met 
overheid? Zo niet, dan als overheid verder. 

 Notificatietraject (staatssteun): om het hele buitengebied te kunnen verglazen, is 
notificatie aan en goedkeuring van de Europese Commissie benodigd. Uitslag 
hierover wordt verwacht in eerste kwartaal 2017 

 
2. Lang niet iedereen in Regio Rivierenland heeft een goede internetverbinding. De doelstelling 

van het onderzoek is dat op termijn iedereen in Regio Rivierenland een toekomstvaste 
aansluiting op het internet moet hebben. Een 100% dekkende open glasvezel infrastructuur in 
heel Regio Rivierenland. Dit vanuit het perspectief en gedachte dat een dergelijke aansluiting 
bijdraagt aan een versterking van het sociaal-, economisch- en maatschappelijkklimaat en 
profiel van de Regio en haar inwoners. Bij het vinden van een passende oplossing hiervoor is 
binnen het kader van het onderzoek de markt in positie gebracht hier (al dan niet in 
samenwerking met de overheid of andere partijen) een oplossing voor te bieden. Een en 
ander heeft plaatsgevonden binnen de daarvoor geldende wettelijke kaders en regels. Uit dit 
onderzoek is gebleken dat de markt geen passend antwoord heeft op de vermelde 
problematiek. Dus is bekeken welke rol de regionale c.q. lokale overheid op zich kan nemen 
om haar eerder geformuleerde doelstelling toch te realiseren. Dit laatste traject is eveneens 
binnen de daarvoor geldende regels en kaders vormgegeven die onder meer zijn opgelegd 
vanuit de Europese Unie. Gebleken is dat de overheid een rol hierin kan nemen door 
gebieden / adressen aan te sluiten op toekomstvast internet die dat nu nog niet hebben. Dit 
zijn de zogenaamde witte gebieden / adressen en mogelijkerwijs ook een aantal grijze 
gebieden / adressen. Op dit moment wordt bekeken hoe hier concreet invulling aan kan 
worden gegeven c.q. toestemming voor kan worden verkregen door de EU. 

 
3. Er is een budget van € 400.000,- beschikbaar gesteld. Hiervan is nog € 38.000 beschikbaar. 

Dit is conform planning en afstemming. 
 

4. De gemeente Buren levert geen directe financiële bijdrage aan dit project omdat het in eerste 
instantie gefinancierd wordt vanuit de reserves van Regio Rivierenland. Overigens heeft de 
financiering van het onderzoek een revolverend karakter aangezien het uitgangspunt is dat 
deze onderzoeks- en ontwikkelingskosten verdisconteerd worden in de mogelijke 
aanlegkosten van het netwerk. Dit laatst punt is op dit moment onderwerp van onderzoek en 
uitwerking. 
 

5. Ja deze zijn ingericht in het proces. 
 

6. Ja, deze is bekend. 
 

Behoefte 
 

7. Deze inventarisatie heeft op dit moment nog niet plaatsgevonden. Reden hiervoor is dat het 
onderzoek tot doel heeft om op termijn  iedereen in Regio Rivierenland aan te sluiten op een 
toekomstvaste internetaansluiting. Vanuit deze filosofie en ambitie beredeneerd is het op dit 
moment niet opportuun om een dergelijk onderzoek uit te voeren. 
 

8. Het betreft circa 12.000 zogenaamde witte adressen en circa 5.000 zogenaamde grijze 
adressen. Door de EU moet nog besluitvorming plaatsvinden inzake waar staatssteun op 
mogelijk is. 
 

Technologie 
 

9. Alle bekende technieken (o.a. VDSL2, 4G en (perspectief op) 5G, coax, glasvezel, pair 
bonding, Vplus, SuperVectoring, enz.) zijn geanalyseerd binnen het kader van dit onderzoek. 
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10. Uit analyses is gebleken dat glasvezel op dit moment dé techniek is die het meest 

toekomstvast is. Daarnaast is gebleken dat het een techniek is die de afgelopen jaren heeft 
uitgewezen zeer betrouwbaar te zijn en verre weg de meeste brandbreedte (capaciteit) heeft 
om ultra snel symmetrisch data te “transporteren”. Dit in tegenstelling tot de andere hiervoor 
aangehaalde technieken (zie antwoord onder 9). 
 

Raadsvoorstel 
 

11. Ja, in het nog te op te stellen voorstel wordt dit meegenomen. 
 

12. Ja, in het nog te op te stellen voorstel wordt dit meegenomen. 
 

13. Er worden een aantal verdeelsleutelscenario’s uitgewerkt en ter besluitvorming voorgelegd 
aan de desbetreffende betrokken partijen. Dit heeft op dit moment nog niet plaatsgevonden. 
 

14. Het uitgangspunt is dan dat het netwerk in de deelnemende gemeente worden gerealiseerd. 
 

Financiering 
 

15. Er wordt een bandbreedte aangegeven van tussen de 20 jaar en 40 jaar. 
 

16. Deze opties zijn doorgerekend. Gebleken is dat marktpartijen hier geen belangstelling voor 
hebben getoond c.q. dat dergelijk aangeboden modellen onvoldoende bijdroegen aan de 
geformuleerd doelstelling van Regio Rivierenland. 
 

17. Op dit moment zijn er nog geen subsidies voor de investering. Mochten die zich wel 
aandienen dan worden deze geanalyseerd ten behoeve van het financieringsmodel. 
 

Markt 
 

18. De wettelijke marktconsultatie en andere onderzoeken wijzen uit dat op korte en middellange 
termijn voor vele duizenden adressen in Regio Rivierenland geen passende oplossing wordt 
geboden door diverse partijen inzake het verbeteren van hun internetaansluiting. Het is dan 
ook niet te verwachten dat deze doelgroep het probleem zelf kan oplossen met andere 
partijen wanneer Regio Rivierenland niet over kan gaan tot uitvoering van haar ambities.  

 
19. De Europese Unie beoordeelt momenteel ons verzoek tot staatssteun. Verwacht wordt dat in 

het eerste kwartaal 2017 hierover een signaal wordt afgegeven door de EU richting de Regio. 
 

20. Het verstrekken van de reactie aan de gemeenteraden is geen probleem. 
 

   
 

 


